

**PANGAJARAN NYAJIKEUN TEKS PERSUASI KALAYAN
MEMERHATIKEUN STRUKTUR JEUNG KABAHASAAN
MENGUNAKAN METODE *EXAMPLE NON-EXAMPLE* TI SISWA
KELAS VIII SMP MUHAMADIYAH 3 BANDUNG**

Ku:

**RIRIN RAHAYU WIJAYANTHI
145030081**

RINGKESAN

*Nulis teks persuasi mangrupikeun salah sahiji kompetensi dina nyayogikeun sarta ngayakinkeun jalmi ku hiji karya. Dina pangajaran nyajikeun teks persuasi panalungtik masihan kasempetan nu nulis, ku cara merhatikeun struktur sarta kebhahasaan. Sangkan kahontal tujuan pangajaran teks persuasi anu kasusun jeung menarik kanggo dibaca. Panalungtikan ieu, miboga maksud sangkem nyaho pangabisa peserta didik dina midangkeun teks persuasi. Metode pangajaran anu dianggo nyaeta metode *Example non-example*. Masalah panalungtikan ieu nyaeta. 1) Naha mampuh panalungtik ngarencanakeun, ngalaksanakeun jeung nganilai pangajaran nyajikeun teks persuasi kalayan merhatikeun struktur jeung kebhahasaan metode *Example non-example* anu tepat? 2) Naha aya benten kamampuan nyajikeun teks persuasi sateuacan dipasihkeun parlakuan ka kelas eksperimen sareng kelas kontrol? 3) Naha aya benten kamampuan nyajikeun teks persuasi saatos dipasihkeun parlakuan ka kelas eksperimen sareng kelas kontrol?. Metode nu dianggo dina panalungtikan ieu nyaeta metode panalungtikan eksperimen semu langkah ngumpulkeun data ngalangkungan observasi sareng tes. Tina panalungtikan ngahasilkeun. 1) panalungtik mampuh ngalaksanakeun sarta ngaevaluasi pangajaran nyajikeun teks persuasi kalayan merhatikeun struktur sarta kaidah kebhahasaan ngagunakeun metode *Example non-example*. Perkawis kasebat kabuktian ti perolehan nilai rata-rata panalungtik anu dipasihkeun ti guru Bahasa Indonesia SMP Muhamadiyah 3 Bandung, nyaeta 3,67. Nilai ieu hasil ngarencanakeun 3,46 sarta hasil ngalaksanakeun 3,89. 2) Peserta didik ti kelas kontrol jeung kelas eksperimen ngagaduhan perbenteunan kamampuan sateuacan dipasihkeun pangajaran dina nyajikeun teks persuasi. Ieu dibuktikeun tina hasil pretes peserta didik. nilai rata-rata pretes ti kelas eksperimen nyaeta 38,91. Nilai rata-rata pretes kelas kontrol nyaeta 35,43. 3) peserta didik ti kelas kontrol jeung kelas eksperimen ngagaduhan perbenteunan kamampuan saatos dipasihkeun pangajaran dina nyajikeun teks persuasi. Ieu dibuktikeun tina hasil pretes peserta didik. nilai rata-rata pretes ti kelas eksperimen nyaeta 64,78. Nilai rata-rata pretes kelas kontrol nyaeta 52,71.*

Kecap konci : Nulis, Teks persuasi, Struktur, Kabahasaan, Example-non example